
 
 
 
   P R O T O K Ó Ł  Nr XLV/10 
 
 
  Z przebiegu XLV Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 
  Z dnia 27maja 2010 roku   
 
 
 
    Obrady rozpoczęto o godz. 15-tej. 

W Sesji udział  wzięło 15 radnych / lista obecności stanowi zał.. nr 1  
 
do protokołu. 
 W obradach uczestniczyli równieŜ  
1.Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka : 
2.Z-ca Burmistrza Liliana Lenarczyk Zurczak  
3.Skarbnik Miasta i Gminy ElŜbieta Juskowiak   
4.Kierownik Referatu Obywatelskiego Mirela Godawa  
5.Kierownik Referatu Gospodarczego Maria Marchlewska  
 
Zaproszenie na Sesje stanowi zał. nr 2 do protokołu . 
 
  Ad. 1 Otwarcie XLV Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk.   
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski otworzył obrady XLV Sesji 
Rady Miasta i Gminy i powitał  obecnych na Sali radnych oraz przybyłych 
gości . 
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w Sesji uczestniczy 15 radnych 
wobec czego Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad Sesji z 
zapytaniem czy ktoś z radnych  albo Pan Burmistrz wnosi o poszerzenie 
porządku obrad Sesji  
Głos w tej sprawie zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  który 
poprosił o poszerzenie porządku obrad Sesji o 3 uchwały dot.  zatwierdzenia 
Planu Odnowy miejscowości Dolsk, Nowieczek i BłaŜejewo . 
Przewodniczący Rady poddał nowy porządek obrad pod glosowanie  
Porządek obrad Sesji został zatwierdzony jednogłośnie  
 

Ad.2 Przyjęcie protokołu  z obrad  Sesji Rady Miasta i 
Gminy . 

 
 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski zabierając głos stwierdził, Ŝe 
protokół taki został sporządzony w terminie i był wyłoŜony do wglądu w 
Biurze Rady .. 
Protokół został zatwierdzony bez zastrzeŜeń. . 
 



  Ad.3 Podjęcie uchwał w sprawach  
 

a/ zmiany :budŜetu miastami gminy na 2010 rok  
 
Projekt  uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta i 
Gminy ,która wyjaśniła ,Ŝe do tej uchwały wprowadzamy dodatkowe fundusze  
między innymi na stypendia oraz na odnowę wsi Drzonek . 
Radni do przedłoŜonego projektu chwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań . 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 
projekt uchwały pod glosowanie . 
Uchwała nr XLV/291/10 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi zał. 
nr 3 do protokołu . 
 
 b/aneksu nr 5 do porozumienia międzygminnego z dnia 7 grudnia 
2004 roku w sprawie powierzenia gminie Srem zadania związanego z 
prowadzeniem schroniska  dla bezdomnych zwierząt i ochrona przed 
bezdomnymi zwierzętami, polegającego na rozbudowie i eksploatacji 
międzygminnego schroniska  dla bezdomnych zwierząt w Gaju . 
 
 Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska Kierownik  
Referatu Gospodarczego ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe  wolę  
uczestnictwa w porozumieniu międzygminnym wyraziła Gmina Kórnik. 
Przystąpienie do porozumienia międzygminnego gminy Kórnik spowoduje 
zmniejszenie udziału gminy Srem w kosztach utrzymania schroniska . 
Dla budŜetu gminy Srem będzie to skutkowało obniŜenie m udziału w kosztach 
utrzymania schroniska z 30 % do 25% ,natomiast dla pozostałych gmin będzie 
to zróŜnicowanie i dla naszej gminy będzie wynosić jak dotychczas 5 % 
Poza tym gmina Kórnik  udziela gminie Srem w 2010 roku pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej w wysokości 50 tys. zł  z przeznaczeniem na 
rozbudowę i modernizację Międzygminnego Schroniska dla Bezdomnych 
Zwierząt  w Gaju . 
Radny  Zbigniew Kiel – mówimy ciągle o tym ,Ŝe my mamy tylko 5 udział w 
kosztach  ale przecieŜ wiemy ,Ŝe te 5 % co roku jest większe . 
Czy nie naleŜałoby to jakość zapisać  i ująć to w jakimś zabezpieczeniu na 
przyszłość aŜeby to ciągle nie rosło . 
Radny Kazimierz Pepliński .-ile w ciągu roku jest tam psów z naszej gminy 
czy my posiadamy taka informację  
Burmistrz MiG Henryk Litka  – tak jest składane takie sprawozdanie  i w 
roku 2009 było tam kilkadziesiąt psów . 
Odnośnie wypowiedzi Pana Kiela to uwaga ta jest słuszna  i będziemy musieli 
to tak w przyszłości wypracować aŜeby to było bardziej czytelne 
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał projekt 
uchwały pod glosowanie . 

Uchwała Nr XVL/292/10  została zatwierdzona jednogłośnie  15 
glosami i stanowi zał. nr 4 do protokołu . 

 
 
 
 



C/zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Nowieczek  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela Godawa Kierownik 

Referatu Obywatelskiego ,która w uzasadnieniu powiedziała ,Ŝe bezpośrednim 
celem stworzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowieczek jest potrzeba  
perspektywicznego wyznaczenia kluczowych kierunków rozwoju 
miejscowości oraz chęć  efektywnego pozyskania funduszy strukturalnych na 
rzecz wsi i jej mieszkańców  

Opracowanie  tego planu ma słuŜyć uporządkowaniu i społecznie 
akceptowanemu rozwojowi infrastruktury  społecznej i technicznej w 
miejscowości Nowieczek . 

Jest niezbędnym załącznikiem wniosku o przyznanie pomocy 
finansowej w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi „objętego m
 Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 -2013  oraz 
krajowych programów pomocniczych na rzecz rozwoju terenów wiejskich  

Wobec  powyŜszego podjęcie uchwały jest uzasadnione . 
 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wniesli Ŝadnych zapytań 

. 
Wobec czego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 

projekt uchwały pod glosowanie . 
Uchwała Nr XLV/293/10 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi 

zał.. nr 5 do protokołu . 
 
 
d/zatwierdzenia planu  Odnowy Miejscowości BłaŜejewo . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Mirela Godawa Kierownik 

Referatu Obywatelskiego ,która podobnie jak przy podjęciu uchwały w 
sprawie planu od nowy wsi Nowieczek teŜ powiedziała, Ŝe  jest to niezbędnym 
załącznikiem wniosku o przyznanie pomocy finansowej w ramach działania 
Odnowa i rozwój wsi . 

Wobec  powyŜszego podjęcie uchwały jest uzasadnione. 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 

uchwały pod głosowanie . 
Uchwała Nr XLV/294/10 została zatwierdzona jednogłośnie 15 

glosami 
I stanowi zał. nr 6 do protokołu . 
 
e/zmieniając uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu   Odnowy 

Miejscowości Dolsk  
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska Kierownik  

Referatu Gospodarczego ,która w uzasadnieniu do podjęcia tej uchwały 
powiedziała, Ŝe przyjęty uchwałą  nr XL/247/09 Rady Miasta i Gminy Dolsk z 
dnia 25 listopada 2009 roku Plan Odnowy Miejscowości Dolsk poddany został 
wstępnej weryfikacji w Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu . 

W wyniku czego ,niektóre zapisy muszą ulec doprecyzowaniu  
.Zmiany te nie wpływają istotnie na zawartość merytoryczną planu  



 Naniesienie tych zmian warunkuje sprawny przebieg dalszych 
procedur ,stąd podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione . 

Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie  wnieśli Ŝadnych 
zapytań. 

Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
glosowanie . 

Uchwała Nr XVL/295/10 została zatwierdzona jednogłośnie  i 
stanowi zał. nr 7 do protokołu . 

 
Ad.4 Interpelacje i wnioski radnych  
 
Głos w pierwszej kolejności zabrał  
Radny Kazimierz Pepliński ,który wystąpił w imieniu mieszkańców 

Wieszczyczyna z prośbą o sprawdzenie jakości wody w Wieszczyczynie  
Od czasu wymiany nowego zbiornika  woda ta nie nadaje się do prania 

brudzi pranie  
Radny Zenon Rusiak – podobnie wygląda sprawa w Międzychodzie 

jakość wody jest zła  teŜ od czasu podłączenia do Wieszczyczyna  
Stąd prośba o zainteresowanie się ta sprawą / 
Radny Hieronim Szczepaniak – jak wygląda w tej chwili sprawa 

naprawy drogi Drzonek – Wieszczyczyn ,miało to być wszystko naprawione a 
wszystko się sypie ,zarówno droga jak i chodniki. 

 Czy w tej sprawie były juŜ jakieś ustalenia . 
Radny Kazimierz Pepliński – teŜ zabrał  głos  w sprawie tej drogi ,nie 

jest to wszystko dobrze wykonane to fakt w Wieszczyczynie  woda stoi przy 
studzienkach i nie ma odpływu . 

Radny Jacek Woroch – jak Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu  wraz z członami Komisji  wizytowaliśmy świetlice wiejskie . 

Tam gdzie jest aktywność wiosce  to świetlice kwitną , niezbyt dobrze 
to wygląda  to w Masłowie – obiekt budynku jest dość zaniedbany i wymaga  
gruntownego remontu  

W tej wiosce brak porozumienia i w zasadzie wioska tylko czeka na 
działalność z Urzędu  

Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  
JeŜeli chodzi o stan wody w Wieszczyczynie i Międzychodzie to tym 

zainteresujemy Zakład Gospodarki Komunalnej  
Natomiast jeŜeli chodzi o drogę Drzonek Wieszczy czyn to   będziemy 

w tej sprawie ponownie interweniować w Starostwie droga musi być 
doprowadzona do dobrego stanu uŜytkowania . 

 
Porządek obrad Sesji został częściowo zrealizowany  wobec czego 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski zarządził 15 minutową przerwę 
w obradach Sesji  

 
Obrady XLV Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk zostały wznowione po 

przerwie  
W pierwszej kolejności głos zabrał Przewodniczący Rady Miasta i 

Gminy .Zbigniew Kierzkowski który powitał  zebranych gości i stwierdził, Ŝe 
wznawia obrady XVL Sesji Rady Miasta i Gminy ,gdzie druga część tych 
obrad związana jest z XX Leciem Samorządu Terytorialnego  



Jest to historyczny dzień gdyŜ 20 lat tematu nastąpił  przełom  w 
strukturach samorządowych . 

Osobiście brałem udział w realizacji tych przemian  na naszym terenie  
wraz z innymi osobami gdzie deklarowaliśmy udział w określenie strategii 
dalszego rozwoju miasta i gminy .Powstał Komitet Obywatrelski, który 
upatrywał szansę powodzenia odradzającego samorządu lokalnego w 
wytyczeniu strategiczny ch celów oraz w pozyskaniu dla tej idei osób 
gotowych podjąć  to niełatwe wyzwanie Przemiany jakie od tego czasu zaszły 
na naszym terenie są widoczne jak i w całym Kraju tak ,Ŝe nasze poczynania 
przyniosły oczekiwane skutki . 

 Następnie poprosił wszystkich o odśpiewanie hymnu państwowego  
 

Zabierając głos Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski  dokonał 
otwarcia drugiej części Sesji i powitał  
Radnych wszystkich  5-ciu kadencji  
Sołtysów gminy Dolsk  
Szefów jednostek organizacyjnych  
Panią Teresę Stryczyńska – działaczkę ruchu Komitet Obywatelskich m, 
Pana  Burmistrza i pracowników Urzędu Miasta i Gminy wraz z emerytami 
samorządowymi . 
Poprosił o zabranie Pana Burmistrza Miasta i Gminy Henryka Litka o 
wygłoszenie referatu okolicznościowego poświęconego 20 rocznicy powstania 
i istnienia samorządu gminy Dolsk .- referat stanowi zał.. nr 8 do protokołu 
 
-  Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski podziękował Panu 
Burmistrzowi za przedstawienie referatu okolicznościowego ,który w pełni 
zasługuje za uznanie gdyŜ  zawierał  wszystkie elementy przemian na naszym 
terenie  
 
  Chcąc upamiętnić tą XX  rocznicę  Przewodniczący Rady 
Zbigniew Kierzkowski zaproponował  podjęcie przez radnych stanowiska w tej 
sprawie   
Następnie odczytał stanowisko  i przeprowadził głosowanie . 
Stanowisko  Rady Miasta i Gminy Dolsk z dnia 27 maja 2010 roku w sprawie 
XX lecia Samorządu Terytorialnego zostało podjęte 15 głosami i stanowi 
zał.  nr 9 do protokołu 
 w tej części i obrad Sesji  Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
odczytał   
-Uchwałę nr XLVI/325/10   Rady Powiatu nz dnia 26 maja 2010 roku w 
sprawie XX Rocznicy  Samorządu Terytorialnego III RP oraz  
Pismo skierowane na ręce Przewodniczącego Rady i Burmistrza  z 
gratulacjami i podziękowaniami  za owocne działania w tym XX LECIU . 
Uchwała stanowi zał..  nr 10 do protokołu  
Pismo stanowi zał.. nr 11 do protokołu . 
Poprosił o zabranie głosu przez Pana  Burmistrza ., 
Burmistrz zabierając glos  odczytał pismo od Marsza łka Sejmu Bronisława 
Komorowskiego skierowane do Samorządowców wielkopolskich  ,które 
zawierało Ŝyczenia  by działalność samorządowa  której efektem jest tak wiele 
dobra ,dawała Państwu wszystkim bez wyjątku i bez względu na 



reprezentowane środowiska i poglądy – satysfakcję i poczucie dobrze 
spełnionego obowiązku wobec Ojczyzny i Rodaków  
Polska jest dzisiaj samorządna .MoŜna powiedzieć ,ze Polska samorządem stoi. 
/ pismo stanowi zał.. nr 12 do protokołu /. 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski podziękował  za odczytanie 
pisma . 
Na zakończenie  tej części  uroczystej posiedzenia Rady Zbigniew 
Kierzkowski Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział i 
Ŝyczył wszystkim  dalszej satysfakcji  realizacji swych zamierzeń szczególnie 
w rozwoju naszej gminy . 
Następnie wszyscy zebrani odśpiewali Rotę . 
Przewodniczący Rady  zakończył obrady XLV Sesji Rady  Miasta i 
Gminy . 
W nieoficjalnej części poprosił Panią Mirel ę Godawa  o zapowiedzenie części 
artystycznej w wykonaniu zespołu skrzypaczek .. 
Pani Mirela Godawa pokrótce przedstawiła ten zespół i wszyscy zgromadzeni 
wysłuchali koncertu . 
Brawami podziękowano za koncert kończąc w ten sposób uroczyste obchody 
XX Lecia Samorządu Terytorialnego  
 
 
 
Protokolant       Przewodniczący Rady  
 
Stefania Gagat     Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


